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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň  

21.1.2015 o 16,00 hod. zasadnutie miestne-
ho zastupiteľstva v  zasadačke na 1. poschodí, 
Abovská 32,  s týmto programom:
1. Otvorenie - Schválenie programu rokovania, 

b) Voľba návrhovej komisie, c) Určenie ove-
rovateľov zápisnice

2. Predloženie žiadosti o NFP na projekt „Obno-
va Barčianskeho kaštieľa“

3. Zriadenie príspevkovej organizácie „Kultúrne 
stredisko Barca“

4. Zverenie majetku do správy 
5. Rôzne
6. Záver 

Zasadnutie otvoril a viedol p. František Krištof, 
starosta mestskej časti Košice – Barca. Pracovné 
predsedníctvo pracovalo v zložení: p. František 
Krištof, p. Imrich Buľko , JUDr. Mária Želinská.  Za 
zapisovateľku bola menovaná Lucia Brečková.

Za skrutátora bol navrhnutý a schválený p.Marián 
Kačmár. Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí a 
schválení Imrich Buľko a Marek Rusnák. Stála návrho-
vá komisia pracovala v zložení Dušan Pracko a Jarmila 
Kunová. Starosta František Krištof informoval o predlo-
ženom programe rokovania..

Hlasovanie o celom programe rokovania – jedno-
myseľne prijaté.

Požehnané 
veľkonočné sviatky
praje redakcia BS

V týchto dňoch si pripomíname 800. výročie prvej 
ofi ciálne uznanej písomnej zmienky o Barci, na čo by 
sme ako obyvatelia Barca mali byť hrdí.

O Barci sú písomné doklady už z obdobia pred 
tatárskym vpádom, čo svedčí, že Barca bola už vtedy 
vyvinutá a dôležitá dedina. Prvý raz sa spomína vo Va-
radínskom registri k roku 1215 (Barca), keď sa uvádza 
súčasne so starou dedinou Saka. Druhý raz sa spomína 

v listine jágerskej kapituly z roku 1230, vtedy sa uvádza 
ako Barca a súčasne s ňou sa spomínajú aj Košice (villa 
Cassa). Košice sa tu roku 1230 uvádzajú teda výslovne 
už ako dedina (villa), ale takouto dedinou bola vtedy 
bezpochyby už aj Barca, hoci v tomto doklade sa to 
výslovne neuvádza.

Originál Varadínskeho registra sa už nezachoval, 
známy je Varadínsky register len z jednej tlačenej knihy 
z r. 1550. Varadínsky register (Kandra Kabos: A Váradi 
regestrum) má veľký význam aj z hľadiska celosloven-
ského, nakoľko sú v ňom obsiahnuté súdne zápisy z 13. 
storočia a viaceré z nich sú prvými písomnými zmien-
kami o niektorých slovenských obciach.

Zmienka o Barci je datovaná vo Varadíne (1215, 
február 22. - 28.), to znamená, že 800 výročie je práve 
v týchto dňoch, aj keď podľa obsahu zmienky Barca už 
ako dedina existovala predtým a musela byť aj značne 
rozvinutá.

Keďže ide o významné výročie, ktoré by si zaslúži-
lo primerané pripomenutie si aj v širokej verejnosti tak 
Barce ako i okolia, navrhujem pripomenutie si tohto vý-
ročia po celý rok, osobitne s vyvrcholením v poslednom 
augustovom týždni, t.j. v dňoch 28. - 30. august 2015. 

Prípravu osláv navrhujem zabezpečiť v oblasti :
■ kultúrnych vystúpení aj v súčinnosti so školami 

počas tohto roku, osobitne v dňoch 28. - 30. augusta, 
a to aj v spojitosti s profesionálnymi umelcami v pod-
mienkach kultúrneho domu či miestneho amfi teátra, 
ktorý by mal byť do tohto času premiestnený a funkčný 
v nových podmienkach

■ športových, náučných aktivitách a zábavných 
aktivitách pre deti, mládež i dospelých, a to tak v prie-

behu tohto roka, osobitne s vyvrcholením 29. augusta, 
vrátane primeraného vhodného občerstvenia 

■ ofi ciálnych slávnostných podujatiach v rámci aj 
ďakovného ponímania v oblasti duchovna, za účasti 
významných verejných a duchovných hostí, čo by malo 
byť sústredené na nedeľu 30. 8. 2015, vrátane slávnost-
ného stretnutia v kaštieli, prípadne odovzdanie pamät-
ných plakiet významným žijúcim osobnostiam Barce

■ prípravou zaujímavých prezentačných a infor-
mačných prvkov pre Barčanov i návštevníkov Barce na 
týchto podujatiach (viď kalendár na rok 2015...)

■ prípravou monografi e k 800 výročiu Barce, ktorá 
by bola vydaná pravdepodobne až v budúcom roku.

Verím, že v tomto smere zaujmú aktívny prístup aj 
komisie pri MZ v súčinnosti s miestnym úradom, aby 
oslavy 800. výročia Barce boli dôstojnými.

František Krištof - starosta
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2. Predloženie žiadosti o NFP na projekt 
 Obnova Barčianskeho kaštieľa
Pán starosta v nadväznosti na predchádzajúcu komu-

nikáciu s poslancami o možnosti uchádzať sa o nenávratný 
fi nančný príspevok (NFP) za účelom realizácie projektu „ 
Obnova Barčianskeho kaštieľa“ informoval o potrebe pre-
rokovať a schváliť podanie žiadosti o NFP. Išlo by o sumu 
1 mil. až 1,2 mil. Eur s tým, že MČ by sa podieľala na 5% 
účasťou zo svojich prostriedkov. Išlo by o opravu vonkaj-
šej fasády, repasovanie okien a vnútorných dverí, výme-
nu dažďových zvodov, reštaurovanie zábradlia balkóna, 
opravu podláh, výmenu vonkajších dverí. K možnosti o po-
žiadanie príspevku je potrebné predovšetkým odsúhlasiť 
miestnym zastupiteľstvom jej predloženie a následne je 
potrebné zriadiť príspevkovú organizáciu, prostredníctvom 
ktorej sa bude MČ uchádzať o nenávratný príspevok. Sta-
rosta otvoril k tomuto bodu rozpravu.

Poslanec Ing. Daniel Antal sa informoval o časovom 
horizonte prác.

Starosta uviedol, že projekt je potrebné spracovať 
a predložiť do 18.02.2015, rozhodovací proces by mal 
byť do konca apríla. Na rekonštrukciu by nebolo potreb-
né stavebné povolenie – uvedené práce by sa konali na 
základe ohlásenia po predchádzajúcom odobrení Kraj-
ského pamiatkového úradu v nadväznosti na už vydané 
rozhodnutie. V máji by sa mohlo začať s realizáciou, ktorá 
by mala byť ukončená do konca novembra, nakoľko ináč 
by šlo o neoprávnený náklad.

Poslanec Dušan Pracko sa informoval či by prevádzka 
miestneho úradu predstavovala neoprávnený náklad, kto-
rý by mohol spôsobiť komplikácie pri vyúčtovaní žiadosti. 

Starosta uviedol, že z projektu by bolo potrebné vy-
členiť miestnosti na prevádzku miestneho úradu a že pre-
vádzka úradu by bola neoprávnený náklad.

Hlavná kontrolórka JUDr. Mária Želinská uviedla, že 
jedným z opatrení je, že ak by sme sa uchádzali o pros-
triedky z európskych fondov na opravu kaštieľa a v kaštieli 
má sídlo miestny úrad, oprávnené výdavky by boli len na 
knižnicu a múzeum – na miestny úrad by to boli neopráv-
nené výdavky. Páni kontrolórka uviedla, že mestská časť 
nemá na úhradu neoprávnených nákladov a neodporúča 
vstúpiť do tohto projektu, a to aj z dôvodu, že hlavne v nad-
väznosti na záväzky mestskej časti z výstavby nájomných 
bytov. Starosta potvrdil, že splácanie dlhodobého úveru 
ŠFRB a dlhodobej kúpy a prenájmu pozemkov pod nimi 
ešte po dobu 18 rokov predstavujú hodnotu vyše ročného 
rozpočtu mestskej časti. Aj keď je to lákavá výzva, riziko 
neoprávnených výdavkov by mohlo predstavovať rádovo 
niekoľko 100 tis. €. V súvislosti s potrebou prefi nancovania 
5% , resp. časovom 10 % pri NFP v tejto veci oslovil pána 
primátora a predbežne aj banku, nakoľko takýto priestor 
v  rozpočte nebude, keďže je potrebné priebežne riešiť spo-
mínané záväzky z minulosti - spred 12 rokov. 

Poslanec Ing. Daniel Antal podotkol, že je to lákavá 
ponuka ale termíny sú veľmi napäté.

Poslanec Imrich Buľko vidí riziko v termínoch, infor-
moval sa či by sme mohli kaštieľ prenajímať na akcie ko-
merčného charakteru.

Poslanec Marek Rusnák uviedol, že po podrobnejšom 
preskúmaní predmetnej výzvy o NFP a odpovedí na otázky 
k tejto výzve, ďalšie neoprávnené náklady okrem priesto-

rov miestneho úradu by boli aj na vyhotovenie projektov 
a stavebný dozor, ktoré by musela tiež uhradiť MČ, a to pri 
súčasnej fi nančnej situácii by spôsobovalo problém..

Poslanec Marián Kačmár uviedol, že predpokladané 
náklady sú vysoké a že treba počkať na výhodnejší projekt. 

Poslanec Ing. Ivo Čabra sa vyjadril, že oboznámení sa 
so súčasnými výhodami a nevýhodami projektu pre mest-
skú časť nesúhlasí s podaním žiadosti. 

Následne starosta ukončil rozpravu a dal hlasovať 
k jednotlivým bodom programu týkajúcim sa predloženia 
žiadosti o NFP:

2) Predloženie žiadosti o NFP na projekt „Obnova Bar-
čianskeho kaštieľa“

3) Zriadenie príspevkovej organizácie „ Kultúrne stre-
disko Barca“ so sídlom Abovská 32, 040 17 Košice – Barca 
s účinnosťou od: 22. 1. 2015, Zriaďovacia listina príspevko-
vej organizácie „ Kultúrne stredisko Barca“ so sídlom Abov-
ská 32 a Štatút podľa predloženého návrhu.

4) Zverenie do správy budovy kaštieľa na Abovskej 32 
na parc. č. 71 v katastri Barca a Bežný transfer pre príspev-
kovú organizáciu „ Kultúrne stredisko Barca“ vymedzený 
v programovom rozpočte na rok 2015.

Hlasovanie o uzneseniach z jednotlivých bodov roko-
vania bolo „proti“, teda jednomyseľne neprijaté.

Rôzne
• Pán starosta v rámci rôzneho uviedol, že MĆ bude 

mať podielové dane nižšie o 15 000 Eur.
V mesiaci máj – jún by sa malo začať s rekonštrukciou 

komunikácie Abovská – Hečková.
• Marián Kačmár sa informoval ako je to s ulicou Ná-

mestie mladých poľnohospodárov – starosta uviedol, že 
bolo pracovné rokovanie s riaditeľkou LVS vo veci majetko-
vého prevodu na mestskú časť. Ďalej požiadal o nákup vy-
medzovačov na el. vedenie z dôvodu výpadkov verejného 
osvetlenie – starosta uviedol, že vymedzovače sa zakúpia, 
aj keď výpadky sú len v časti Barce pri vetre nad 10 m 
za sekundu. Zabezpečujú sa orezy konárov v elektrickom 
vedení cez VSD, a.s.. Ďalej sa informoval sa o osvetlení na 
Novej Barca – materiál je zakúpený, pri vhodnej teplote sa 
bude pokračovať v práci.

• Ing. Daniel Antal sa informoval o riešení situácie 
s Futbalovým klubom - starosta uviedol, že po kreovaní 
komisie kultúry a športu, resp. so všetkými poslancami MZ 
zvolá rokovanie s prezidentom FK a výborom FK, a to do 
konca marca t.r. 

• Dušan Pracko sa informoval o podchode VSS, pre-
chode pre chodcov pri nákupnom stredisku FRESH a o ve-
dení optických káblov. Starosta uviedol, že podchod sa 
musí majetkovo doriešiť (správu predloží aj na rade ob-
rany štátu), v súvislosti s prechodom pri FRESHI - požiada 
mesto Košice, nakoľko ide o územie mimo MČ (požiadavka 
akceptovaná na dopravnom dispečingu)

• Marián Kačmár podotkol, že Barca je navrhnutá do 
zoznamu na vedenie optických káblov - v tomto smere 
mestskú časť nikto neoslovil 

• Jarmila Kunová navrhla upraviť vnútorné priestory 

zdravotného strediska, riešiť parkovanie na ulici Poničanová 
a vyriešiť státie havarovaných áut na uliciach, informovala 
sa o prechode okolo mlyna – starosta uviedol, že zdravotné 
stredisko sa postupne upravuje, že na opakovanom rokova-
ní s mestskou políciou navrhol riešenie parkovania. Ohľa-
dom prechodu, pokiaľ mesto neurobí geometrický plán na 
bývalý potok, resp. mestský pozemok ktorý tam je, nevyspo-
riadajú sa vzťahy, tak prechod nebude.

Na záver starosta poďakoval všetkým prítomným za 
účasť na tomto zasadnutí MZ.

Z rokovania 3. zasadnutia dňa 4.3. 2015
Pracovné predsedníctvo p. František Krištof, Imrich 

Buľko a JUDr. Mária Želinská, zapisovateľkou bola meno-
vaná, pani Lucia Brečková, za overovateľov boli určení p. 
Ing. Ivo Čabra, MBA a p. Marian Kačmár. Za skrutátora bol 
zvolený p. Marek Rusnák.
1. Otvorenie
a) Schválenie programu rokovania, b) Voľba návrhovej ko-

misie, c) Určenie overovateľov zápisnice
2. Dopyty a návrhy občanov • „petícia Svetlá Pusta“ - ka-

nál, dopravné značenie, • ulica Pri železničnej stanici, 
• Čapaš

3. Doplnenie požiadaviek na zmeny územného plánu - Po-
žiadavky občanov 

4. Prerokovanie protestu prokurátora
5. Kontrola uznesení 
6. Informácia starostu o činnosti od posledného MZ 
7. 800. výročie Barce
8. Správa o činnosti hlavného kontrolóra za rok 2014 
9. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na 

I. polrok 2015
10. Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu na 

rok 2015
11. Informácia o zámeroch investičnej činnosti, projekto-

vých prác, opráv a technických prác
  na rok 2015 a ďalšie roky
12. Žiadosti o dotácie
13. Požiadavky na poskytnutie telocvične
14. Návrh programového rozpočtu na rok 2015
15. Personálne obsadenie komisií pri MZ
16. Personálne obsadenie do rady ZŠ a MŠ
17. Vecné bremeno - zmluva o budúcej zmluve
18. Plán zasadnutí MZ na 1. polrok 2015
19. Dopyty a interpelácie poslancov
20. Rôzne - Návrhy na ocenenie kolektívu alebo jednotlivca 

Cenou primátora, Povinná energetická certifi kácia ve-
rejných budov

21. Záver
Program rokovania bol jednomyseľne schválený. 
Následne boli jednotlivé body prerokované a po rozp-

rave prijaté uznesenie schvaľovacieho alebo informačného 
charakteru. 

V samostatných bodoch hlavná kontrolórka JUDr. Mária 
Želinská predložila písomné správy, a to z hľadiska kontro-
ly prijatých opatrení za uplynulý rok a predložila aj návrh 
plánu činnosti, ktorý miestne zastupiteľstvo prijalo. Zároveň 
predložila aj stanovisko k programovému rozpočtu, v kto-
rom odporučila miestnemu zastupiteľstvu rozpočet prijať. 

Rokovania MZ sa zúčastnil aj mestský poslanec pán 
Mgr. Igor Sidor,PhD., MBH, ktorého starosta privítal a vy-
zval k podaniu informácie.
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Pán Sidor oboznámil poslancov s rokovaním komisie 
z Bruselu, ktorá je predskokanom májovej delegácie, ktorá 
rozhodne či Košice dostanú titul Európskeho mesta športu 
pre rok 2016. 

Ohľadom výstavby telocvične pri základnej školy uvie-
dol, že stavebné konanie by malo byť ukončené a že oce-
ľová konštrukcia je vyhotovená.

Dušan Pracko sa informoval, či voľná plocha vedľa 
plánovanej telocvične bude využitá ako ihrisko.

Pán Sidor uviedol, že sa možno nájdu nejaké voľné 
fi nancie na Meste Košice a možno bude dohoda s inves-
torom o úprave plochy. 

Bližšie o priebehu rokovania v rámci jednotlivých bo-
dov povedia samostatné články . 

Dopyty a návrhy občanov
Skôr, než boli prednesené podnety občanov, rokovalo 

sa o požiadavkách, ktoré boli predložené písomne, a to
• „petícia Svetlá Pusta“ zo dňa 13.2.2015 - požia-

davka občanov predstavovala zabezpečenie kanalizácie 
osady a dopravné značenie - obmedzenie rýchlosti na 40, 
osadenie značky „Pozor deti“, „ Pozor zver“, zákaz zasta-
venia na ulici Svetlá. 

Starosta informoval o tom, že v prípade kanalizácie 
požiadal o písomné stanovisko riaditeľa Východosloven-
skej vodárenskej spoločnosti, a.s., ktoré prečítal a bude 
zaslané aj petičnému výboru. V tejto veci už starosta 
(schválenie územného plánu na úrovni mesta, spracovanie 
projektovej dokumentácie na kanál a vodoprávne povo-
lenie) konal s tým, že v zmysle listu riaditeľa predmetná 
stavba má právoplatné vodoprávne povolenie zo dňa 21.1. 
2014. Napriek požiadavke MČ táto stavba nebola zarade-
ná do investičného programu na realizáciu pre rok 2015 
z dôvodu riešenia prioritných projektov z eurofondov a do-
končenie rozostavaných investícií. Ak bude možné podľa 
priaznicejšej situácii v investíciách bude stavba zaradená 
do realizácie. Zároveň uvádza, že v lokalite Svetlá Pusta 
evidujú 14 odberných miest napojených na verejný vodo-
vod, no neevidujú ani jednu žiadosť na realizáciu kanali-
začnej prípojky. 

Z dôvodu, že mestská časť nie je správnym cestným 
orgánom od 2.12. 2006, požiadal starosta o vyjadrenie 
k dopravnému značeniu mesto Košice. Z listu riaditeľa ma-
gistrátu zo dňa 25. 2. 2015 vyplýva, že referát dopravy na 
základe záverov z dopravného dispečingu neodporúča ob-
medzenie rýchlosti na 40 km/hod., nakoľko v obci platí 50 
km/hod., ďalej neodporúča značku „Deti“, nakoľko v tejto 
lokalite nie je školské zariadenie, „Zver“, nakoľko sa nejde-

ná o oblasť v zmysle zákona (les, zverník ...). Rovnako aj so 
„zákazom zastavenia“ na ulici Svetlej, nakoľko dopravnú 
situáciu rieši § 23 zákona č. 8/2009 o cestnej premávke, 
kde“ pri zastavení musí zostať aspoň jeden jazdný 
pruh široký najmenej 3 m pre oba smeru jazdy“.

K tejto problematike s nespokojnosťou v odpovediach 
vystúpila pani Riková. Starosta reagoval, že mestská časť 
konala a bude konať v zmysle požiadaviek občanov v rám-
ci svojich kompetencií, no je to aj na prístupe tam bývajú-
cich obyvateľov. Pokiaľ sa jedná o porušovanie predpisov 
(štvorkolky, skúšanie vozidiel ...) je potrebné volať políciu. 

• ulica Pri železničnej stanici - list od pani Ing. Ti-
mea Pallér - problém s dostavbou komunikácie pred ra-
dovými domami a blokácia vjazdu k rodinnému domu zo 
strany parkujúcich z nájomných bytov.

Starosta informoval, že na dokončenie predmetnej 
komunikácie je potrebných cca 30 tis. €, o ktoré usiloval 
účelovo z mesta Košice. Zatiaľ mestská časť udržiava 
zjazdnosť dosypávaním drte, resp. kameniva s tým, že 
v prípade vhodných poveternostných podmienok bude 
mestskou časťou vyznačený zákaz parkovania vo vodo-
rovnom značení na časti parkoviska pred požadovaným 
vjazdom. 

• informácia Ing. Varga - Čapaš - podnety vo veci 
odstránenia skládky inertného materiálu a stavebného 
odpadu, s podielom komunálneho odpadu a náletových 
drevín, a to vo vzťahu k mestu Košice a k Okresnému 
úradu pre životné prostredie - písomné podnety mailo-
vou poš tou a písomné stanoviská z riešenia problematiky 
z mesta Košice a OÚŽP. 

Naviac túto problematiku Ing. Varga doplnil aj osob-
ným vystúpením na MZs tým, že je spoluvlastník vedľajšej 
parcely čiastočne susediacej s touto lokalitou kde je sklád-
ka s tým, že treba ju riešiť cez eurofondy, nakoľko sa on 
kontaktoval s ministerstvom ŽP, čo je inertný materiál, tiež 
sa dozvedel o riešení tejto lokality formou cyklochodníka 
do Šebastoviec v akom rozsahu. Zároveň poukázal na „sk-
ládku“ na ulici Čkalovovej, prekopávky na ulici Radlinské-
ho, dopravné značenie Čkalovová - Radlinského, vodovod 
cez jeho parcelu, resp. šachty vo veci vysporiadania...

Starosta informoval, že v súvislosti so skládkou v lo-
kalite Čapaš - táto bola v plnom rozsahu vyčistená v roku 
1995 pri návšteve sv. Otca Jána Pavla II. za účelom svä-
torečenia Troch Košických mučeníkov. Následne napriek 
zábranám zo strany mestskej časti občania (i cudzí) vy-
užívajúci priľahlé pozemky ako „záhumienky“ opakovane 
vyvážali rôzny materiál z polí i z domu do tejto lokality, 
osobitne aj stavitelia z Barce i okolia. 

- príslušný pozemok je vo vlastníctve mesta Košice, 
mestská časť má prenajatých 200 m2 za účelom otočky 
z Berzevicyho ulice 

- v roku 2011, resp. 2012 mestská časť v súčinnosti 
s mestom Košice, Koľajovými stavbami a Kositom začala 
s likvidáciou skládky, no následne poveternostné a fi nan-
čné možnosti proces zastavili. Podľa posledného rokovania 
na úrovni mesta Košice vo februári t.r. (ktoré je vlastníkom 
i správcom poplatkov za odpady) mestská časť začne spolu 
s mestom Košice s postupnou likvidáciou zeleného odpa-
du, inertného a ostatného odpadu s tým, že bola predlože-
ná požiadavka na mesto Košice následne so spracovaním 
projektu a výstavby cca 3 m asfaltového cyklochodníka 

v úseku Čapaš, následne do MČ Šebastovce s možnosťou 
napojenia na cyklochodník vo Valalikoch a ďalej. Úval - 
Čapaš bude vyčistený a splanírovaný v danom priereze.

Poslanci Marek Rusnák a Imrich Buľko reagovali na 
otázku inertného materiálu, že ide o materiál, ktorý nemá 
priamy vplyv na životné prostredie (nezamoruje ani poze-
mok ani spodné vody)

- „skládka“ na Čkalovovej ulici - nie je skládkou, ale 
ide o pozemok v správe mestskej časti, kde mestská časť 
dočasne skladuje brúsený asfalt, ktorý nie je nebezpečný 
odpad a používa sa na úpravu poškodených miestnych 
komunikácií, pokračoval starosta. 

- dopravné značenie v úseku Radlinského Čkalovova 
bolo odsúhlasené, v rámci fi nančných možností bude po-
stupne vymenené, so spomaľovačom v tomto úseku neuva-
žujeme, nakoľko sa táto forma v mestskej časti neosvedčila.

- poškodenie komunikácie v križovatkách Čkalovova 
- Radlinského - Timravy je z dôvodu opravy havárie na 
vodovodnom potrubí, po ustálení prekopávky bude vyko-
naná asfaltová úprava.

- v súvislosti s vysporiadaním šachty a vodovodu cez 
pozemok pri Čapaši starosta uviedol, že ide o súkromný 
vzťah vlastníkov pozemkov s Východoslovenskou vodá-
renskou spoločnosťou, a.s.. Starosta zároveň upozornil, že 
v tejto lokalite nie je schválený územný plán - ide o ornú 
pôdu, ktorú podľa zákona nie je možné rozdeliť pod 20 
árov na vlastníka.

• Ing. Kovařík predniesol požiadavku vo veci riešenia 
„Poslednej“ ulici v lokalite VSS, kde ako vlastník v minulom 
roku ponúkol dar pozemok za účelom riešenia komuni-
kácie, ktorú Špeciálny stavebný úrad chce úpravy v tejto 
lokalite sankciovať a odstrániť vykonané úpravy spevne-
ných plôch. Požadované podklady k infraštruktúre doplnil.

Starosta potvrdil situáciu s tým, že pri darovaní MZ na 
základe stanoviska stavebnej komisie požiadalo o doplne-
nie údajov o infraštruktúre. V tejto veci starosta konal lis-
tom voči ostatným vlastníkom komunikácií (mesto Košice, 
VSS, Novekon) vo veci vysporiadania súvisiacich pozemkov, 
podal informáciu na Špeciálny stavebný úrad vo veci na-
vrhovaného riešenia. Po ustanovení stavebnej komisie na 
dnešnom MZ požiada o zhodnotenie predložených podkla-
dov a predpokladá, že s daným darom pre komunikáciu sa 
bude zapodievať najbližšie miestne zastupiteľstvo.

Ďalšie dopyty občanov neboli.
Miestne zastupiteľstvo predmetné dopyty a podnety 

občanov vzalo na vedomie.
Doplnenie požiadaviek na zmeny 
územného plánu
V rámci tohto bodu rokovania starosta predložil nové 

požiadavky občanov na zmenu územného plánu, a to ná-
vrhy na Radlinského ulici, Andraščíkovej, lokalita Gazdov-
ský dvor, Ovocný sad ...

Návrhy boli prerokované MZ a bolo prijaté odporúča-
júce uznesenie pre mesto Košice pre zaradenie do zmien 
a doplnkov územného plánu zóny Barca.

Starosta zároveň informoval o opakovanom písom-
nom podaní požiadaviek v januári 2015 na zmeny územ-
ného plánu z minulého roka (podľa jednotlivých bodov) za 
účelom ich riešenia v roku 2015.

Podľa informácií z ÚHA, v tomto roku bude prebie-
hať zber údajov, požiadaviek, riešenie komplexných štúdií 

Z rokovaní
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mesta - hluková, dopravná, zeleň ... za účelom plánované-
ho komplexného prehodnotenia územného plánu mesta 
Košice, ktoré bude následne realizovať spoločnosť ARKA, 
ako víťaz predmetnej súťaže.

V súvislosti so skutočnosťou, že v decembri 2012 bolo 
prijatý územný plán HSA Košice v textovej časti s tým, 
že každá odchýlka od využitia pozemku zachyteného v 
územnom pláne, prípadne bez konkrétneho využitia, už 
nebude možné riešiť stavebným úradom v rámci územ-
ného alebo stavebného konania, ale všetky odchýlky a 
návrhy riešení musia ísť po legislatívnej stránke zmenou a 
doplnkom územného plánu zóny príslušnej mestskej časti 
v nadväznosti na HSA mesta Košice, je potrebné čo najskôr 
predložiť požiadavky na zmeny v rámci mestskej časti v 
nadväznosti na nasledovné stanovisko (1., 2. a 3. skupina) 
z úrovne mesta Košice :

Dňa 6.marca t.r. listom riaditeľa magistrátu v súvislosti 
s opakovanou požiadavkou z januára t.r. na prerokovanie 
zmien a doplnkov územného plánu oznámil nasledovné :

• 1. skupina - malé zásahy do existujúcej urbanistickej 
štruktúry, ktoré nemenia charakter platného územného 
plánu zóny (Rusnáková, žel. stanica, Pri Pošte...) môže byť 
navrhované formou zmien a doplnkov

• 2. skupina - väčšie zásahy do existujúcej urbanistic-
kej štruktúry, ktoré nezasahujú mimo existujúceho zasta-
vaného územia (nadrozmerné záhrady Svetlá-Hraničná, 
Poničanova - Matičná, Fándlyho) je potrebné výhľadovo 
riešiť spolu s lokalitou Ovocný sad. Tu je potrebné spra-
covať a prerokovať overovacie štúdie riešenia. Na základe 
predbežného súhlasu dotknutých vlastníkov a kompetent-
ných organizácií bude možné v overovacej štúdii navrhnúť 
lokality pre zmeny a doplnky ÚP zóny Barca.

• 3. skupina zásahy mimo existujúceho zastavaného 
územia Svetlá ulica, Kamenné pole, Kleinovo, Ovocný sad 
okrem parciel riešených v skupine 2, Čapáš...) je povinnosť 
obstarávať územnoplánovaciu dokumentáciu v súlade 

s potrebami územného plánu rozvoja a starostlivosti o ži-
votné prostredie a hospodárnom rozsahu. V tejto oblasti 
bola spracovaná v r. 2010 urbanistická štúdia. Na základe 
uvedenej štúdie boli v posledných piatich rokoch pre MČ 
Barca riešené zmeny a doplnky, ktoré v súčasnosti umož-
ňujú výstavbu približne 500 rodinných domov a výstavbu 
občianskej vybavenosti na ploche 130 000 m2. V rámci 
procesu spracovania nového územného plánu, na základe 
posúdenia možnosti rozvoja MČ Košice - Barca vo vzájom-
ných súvislostiach, po spracovaní prieskumov a rozborov, 
ktoré zadefi nujú limity a perspektívy rozvoja celej hos-
podársko-sídelnej aglomerácie Košice, bude možné riešiť 
funkčné využitie uvedenej 3. skupiny lokalít. 

Protihluková stena bude realitou
Od petície občanov z ulíc Nového jarku vo veci pro-

tihlukovej steny v dĺžke cca 150 m vedľa privádzača Košice 
- VSS - Červený Rak, cez merania hluku, intervencie a ro-
kovania starostu na rôznych úrovniach z dôvodu ochran-
ných pásiem rôznych druhov infraštruktúry (teplovod, 
vodovod, kanalizácia...) po piatich rokoch došlo k riešeniu. 
Podľa písomného oznámenia Národnej dialničnej spoloč-
nosti, a.s., Investičný odbor Prešov, dňa 15. 1. 2015 bolo 
ukončené verejné obstarávanie na výber zhotoviteľa stav-
by. V predmetnom úseku sa začne s výstavbou protihluko-
vej steny v čase od 1.4. 2015. Zhotoviteľom je spoločnosť 
EUROVIA SK, a.s. Košice. Lehota výstavby je plánovaná na 
3 mesiace.

Prerokovanie protestu prokurátora
Pán starosta uviedol, že na MČ bol doručený protest 

prokurátora vo veci VZN č. 1/2010 Trhový poriadok pre tr-
hoviská a príležitostné trhy v mestskej časti Košice - Barca 
z dôvodu zmeny legislatívy.

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca 
prerokovalo protest prokurátora, vyhovuje protestu pro-
kurátora a žiada starostu mestskej časti Košice – Barca o 
zapracovanie pripomienok prokurátora do VZN

Streda v knižnici
Dňa 11. marca 2015 sme na našej Barčianskej po-

bočke otvorili tzv. Stredy v knižnici. Keďže zámerom bolo 
otvoriť dvere knižnice nielen pre čitateľov, išlo o netradič-
nú tvorivú dielňu. Sprevádzala nás ňou talentovaná pani 
Vierka, ktorá nás naučila základnú servítkovú techniku. 
Akcia sa vydarila, keďže bola hojná a zároveň rozmanitá 
účasť. Všetci zúčastnení si domov odniesli pekné vlastné 
výtvory v podobe dekoračných vázičiek, fl iaš či lampáši-
kov. Pani Vierka nám zároveň urobila malú výstavku zo 
svojej tvorby. A tiež prezradila svoje zlepšovacie nápady. 
Tvorivú dielňu na inú tému chceme zopakovať o mesiac. 
Dovtedy v rámci Stredy v knižnici nás čaká ešte Mami klub 
- prednostne pre mamičky s malými deťmi - a to 18. mar-
ca o 16.00 hod.

 Informácia o činnosti starostu
Od zasadnutia miestneho zastupiteľstva v decembri 

sa zúčastnil starosta okrem iného aj niektorých rokovaní, 
o ktorých je vhodné informovať miestne zastupiteľstvo, či 
verejnosť:

• Listom zo 7. januára t.r. v súvislosti so skutočnosťou, 
že v decembri 2012 bolo prijatý územný plán HSA Koši-
ce v textovej časti s tým, že každá odchýlka od využitia 
pozemku zachyteného v územnom pláne, prípadne bez 
konkrétneho využitia, už nebude možné riešiť stavebným 
úradom v rámci územného alebo stavebného konania, ale 
všetky odchýlky a návrhy riešení musia ísť po legislatívnej 
stránke zmenou a doplnkom územného plánu zóny prí-
slušnej mestskej časti v nadväznosti na HSA mesta Košice 
som opakovane predložil všetky požiadavky na zmenu 
územného plánu odsúhlasené miestnym zastupiteľstvom 
p. primátorovi a riaditeľovi magistrátu. V nadväznosti na 
uvedené pri príprave návrhov zmien a doplnkov v roku 
2015 som poprosil o prehodnotenie a zaradenie zmien za 
mestskú časť Košice - Barca, ktoré v niektorých prípadoch 
predstavujú len „kozmetickú úpravu“, no musia prejsť for-
mou zmien a doplnkov Väčšina požiadaviek bola už do-
ručená na útvar hlavného architekta aj v apríli minulého 

roku, resp. v súvislosti s vypracovaním štúdie za mestskú 
časť Košice - Barca v nadväznosti na verejné prerokováva-
nia územného plánu a požiadaviek majiteľov pozemkov 
a prakticky všetky boli odporúčané uzneseniami miestne-
ho zastupiteľstva mestskej časti Košice - Barca. 

• dňa 14.1. 2015 starosta vykonal školenie členov 
referendových komisií, večer po 18,00 hod. sa zúčastnil 
priameho vysielania TV NAŠA so zameraním na výsledky 
volieb, činnosť miestnej samosprávy a spolupráca s po-
slancami

• dňa 15.1.2015 sa starosta zúčastnil rokovania s pá-
nom primátorom Rašim na vlastnú žiadosť, a to s nasledov-
ným programom rokovania vo veci požiadaviek na mesto

1. Rekonštrukcia povrchu ulíc Abovská - Hečkova - 
výrazný rozpad komunikácie, „plátanie formou opravy 
výtlkov“, kadiaľ chodí MHD - v júni 2015 sa má začať s re-
konštrukciou predmetných komunikácií

2. Informoval som ho o prípravných prácach na podaní 
žiadosti na nenávratný fi nančný príspevok v rámci Regi-
onálneho operačného programu výzva ROP-3.1-2014/01 
- oblasť 3.1b Posilnenie kultúrneho potenciálu regiónov 
– Táto aktivita je v nadväznosti na závery mimoriadneho 
miestneho zastupiteľstva už neaktuálna.

3. Problematika hraníc mestskej časti – pri areáli VSS 
južne 

• postavené nové domy, ktoré spadajú do mestskej 
časti JUH – tá však nezabezpečuje správu komunikácií, 
chodníkov, VSS nedodržalo zmluvu o výstavbe sietí ani 
fi rma WARE, ktoré skončili. Ide o komunikácie - Niklová 
Chromová, Titanová, časť Gavlovičovej. 

• Mestské zastupiteľstvo môže posunúť hranicu medzi 
Juhom a Barcou aspoň v tomto úseku - na úroveň pozem-
ku VSS, žiadosť bola opakovane zasielaná na mesto. Barca 
by potom mohla zabezpečovať príslušné činnosti pre oby-
vateľov, ktorí sú vedení v Barci. V minulom roku sme napr. 
realizovali verejné osvetlenie v tejto lokalite.

• Po rokovaní s majiteľmi komunikácií boli písomne 
vyzvaní na špecifi káciu majetku - VSS, Novekon a mesto 
Košice - za účelom zámeny s mestom Košice s tým, že by 
po majetkovom vysporiadaní sa zverili MČ Barca, ktorá by 
vypracovala PD a následne postupne realizovala výstavbu 
komunikácií

• Otázka posunu hraníc je na mestskom zastupiteľstve 
– mestská časť, ktorá nesúhlasí, musí urobiť referendum

• Mestská časť Barca by daný problém riešila násled-
ne s tým, že aj teraz nad rámec zabezpečujeme príslušnú 
údržbu - nakoľko ide o občanov Barce

• pán primátor prisľúbil pomoc, poveril touto proble-
matikou námestníka primátora JUDr. Petrušku

4. Riešenie územného plánu v zmysle listu zo 7.1. 
2015, vrátane riešenie cyklotrás - Barca - Šebastovce ako 
aj komunikáciu k letisku, resp. leteckému múzeu. Možnosť 
prenajať  komunikáciu a upraviť cyklotrasy aj pre kor-
čuliarov - prisľúbil pomoc, poveril záštitou námestníka 
primátora JUDr. Petrušku - ako starosta Barce a starostka 
Šebastoviec budeme  rokovať s pozemkovým fondom.

5. 800 rokov Barce - oslavy plánujeme na posledný au-
gustový víkend - zúčastní sa, prisľúbil podporu

6. Podpora športu - areál futbalového štadiónu Barce 
- jeho využitie, resp. Za školou - rekonštrukcia tenisových 
kurtov a pod. 
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• Primátor a vedenie mesta Košice prijal na tradičnom 
novoročnom stretnutí v historickej sále všetkých starostov 
mestských častí a informoval o zámeroch v novom roku, 
resp. z hľadiska volebného obdobia a zámerov mesta Košice. 

• Dňa 20.1. 2015 sa starosta zúčastnil rokovania 
a predstavenia základného dokumentu pre mesto Košice, 
a to Program rozvoja mesta Košice, ktorého prezentáciu 
pripravil Karpatský rozvojový inštitút. Tento dokument 
bude záväzný aj pre mestské časti.

•  Dňa 21. januára zúčastnil sa ustanovujúce zasad-
nutia rady starostov za prítomnosti primátora a vedenia 
mesta, kde boli riešené personálne otázky. Za predsedu 
rady starostov bol zvolený Ing. Ján Jakubov - starosta 
MČ Košice - Západ a za jeho zástupcu, resp. podpredsedu 
JUDr. Marek Kažimír - starosta MČ Košice - Krásna. Zá-
roveň boli predložené informácie ohľadom prípravy roz-
počtu na rok 2015 s tým, že tentoraz sa budú prepočítať 
podielové dane na úroveň skutočného stavu k 1.1.2014, čo 
pri náraste obyvateľov za mesta znamená pokles v podiele 
pre našu mestskú časť a celkové zníženie o vyše 15 tis. € 

• Dňa 23.1.2015 sa starosta zúčastnil na rokovaní u ve-
dúceho životného prostredia Ing. Kvokačku vo veci riešenia 
sťažnosti p. Ing. Vargu vo veci územia Čapaš. V súčinnosti 
so zástupcami príslušných útvarov mesta dohodli postup.

• Dňa 4.2. starosta privítal na miestnom úrade 
JUDr. Martina Petrušku, súčasného námestníka primáto-
ra, s ktorým som podrobnejšie prerokoval problematiku vo 
veci lokality pri VSS, podjazdu, Čapašu a cyklochodníkov, 
ak aj ďalšieho postupu v zámeroch.

• Dňa 9.2. sa starosta zúčastnil rokovania mestského 
zastupiteľstva, kde okrem iného bol schválený programo-
vý rozpočet mesta na rok 2015 a tým aj základné vstupy 
pre mestské časti. personálne veci vo vzťahu k orgánom, 
komisiám, podnikom i školám. ďalej to bolo prerokovanie 
protestov prokurátora, rôzne majetkoprávne veci, celkove 
sa rokovalo o takmer 70 bodoch.

•  Dňa 13.2. starosta predložil správu o zabezpečení 
mestskej časti na okresný úrad - do Bezpečnostnej rady 
obvodu Košice. 

• Dňa 18.2. 2015 sa uskutočnila kontrola z úrovne 
Okresného úradu Košice vo veci dokumentácie na úseku 
obrany štátu, na úseku hospodárskej mobilizácie, doručo-
vacieho strediska v čase vojny a vojnového stavu. 

• Dňa 20. 2. sa starosta zúčastnil rokovania Regionál-
neho združenia mesta Košice, a to za prítomnosti výkon-
ného podpredsedu ZMOS Ing. Milana Mušku. Riešené boli 
schvaľované rozpočty , a to tak za rok 2014 - čerpanie, 
vrátane správy o činnosti, ako aj rozpočet na rok 2015 pre 
RZMK, ďalej to boli personálne zmeny z dôvodu výsled-
kov volieb. Predsedom RZMK bol zvolený JUDr. Jaroslav 
Hlinka. Za podpredsedu RZMK bol zvolený František Kriš-
tof, obaja sa stávajú členmi celoslovenskej rady ZMOS, 
ako aj delegátmi 26. snemu ZMOS, ktorý sa uskutoční v 
dňoch 28. a 29. apríla 2015 v Bratislave. Boli zvolení aj 
ďalší účastníci snemu, vr. náhradníka. Prerokované boli aj 
otázky elektronického trhoviska, verejného obstarávania, 
novela o infozákone, ktorá však nerieši podstatné požia-
davky obcí, novela stavebného zákona vrátane postavenia 
mestských častí, problematika sociálnej inklúzie z hľadis-
ka prerušenia programovacieho obdobia a ďalšie otázky 
týkajúce sa samosprávy, na ktoré odpovedal Ing. Muška.

Informácia o zámeroch 
V materiáloch na rokovanie je špecifi kovaných 21 

aktivít, ktoré sú len čiastočne zahrnuté do programového 
rozpočtu na rok 2015. 

V súčasnosti sú spracovávané projekty za účelom zís-
kania ďalších fi nančných zdrojov v rámci transférov z jed-
notlivých ministerstiev, resp. Vlády, nadácií, ktoré však 
požadujú zahrnutie fi nančnej nevyhnutnej participácie 
v programovom rozpočte a tie sú rámcove podchytené. 
Možné získanie ďalších zdrojov bude riešené formou úpra-
vy rozpočtov po ich schválení.

Špecifi kované nevyhnutné opravy jednotlivých budov 
z hľadiska technického riešenia spracované formou návr-
hu úprav, ktoré budú prevažne riešené vo vlastnej réžii a 
priame výdavky budú predstavovať materiálové vstupy. 
Rozsah prác bude profi lovaný postupne po konkrétnom 
posúdení skutkového stavu a nevyhnutných úprav, resp. 
opráv majetku mestskej časti s ohľadom na bezpečnosť a 
odstránenie havarijného stavu, ako aj efektivitu prevádzky 
a fi nančné zdroje.

V nadväznosti na uvedené, ide o vzatie zámerov 
miestnym zastupiteľstvom na vedomie s tým, že príslušná 
konkretizácia je zachytená v rámci fi nančných možností v 
jednotlivých častiach programového rozpočtu na rok 2015. 
Ide o nasledovné zámery :

• Projekt na obnovu kaštieľa
• Verejné osvetlenie Janitorova, Zichyho, Berzeviczy-

ho.- stožiare, II. Etapa (stožiare, svetlá 50 %)
• Projekt na centrum Barce za účelom parkovania a 

námestie poľnohospodárov, Hečkova, Abovská
• Projektové práce na chodník - Pri Vagovni - Pri pošte
• Projektové práce cyklochodník - Barca - Šebastovce
• Realizácia VO v parku II. Etapa
• Realizácia plynovodu cintorín HD - 3 komunikácie 

+ prepoj
• Projekt - na stavebné povolenie - rekonštrukcia KD
• Komunikácia Pri železničnej stanici vr.chodníka - ra-

dovka
• Infraštruktúra pri bytovkách - radovka
• Kanál, voda cintorín - lokalita HD, Svetlá Pusta
• Podklady – dopracovanie štúdie územného plánu, 

územný plán zóny
• Opravy na cintoríne - dom smútku II. Etapa - 

technická budova, sociálne zariadenie
• Opravy - viacúčelová budova
• Opravy - zdravotné stredisko
• Oprava chodníkov, komunikácií, spevnených plôch - 

výtlky, priestorové opravy
• Opravy verejného rozhlasu
• Technická budova - prístavba, úpravy
• Amfi teáter v parku, prekládka a úprava
• Úpravy Čapaš
• Sadové úpravy, zariadenie parku
Plánované zasadnutia miestneho zastupiteľstva
• 6. mája 2015
• 1. júla 2015

Spravidla o 16,00 hod. v zasadačke MÚ na Abovskej 32.
Žiadosti o dotácie
V nadväznosti na skutkový stav v návrhu programové-

ho rozpočtu pre rok 2015 v úrovni nižšieho rozpočtovania 
ako v minulom roku je potrebné posúdiť úroveň žiadostí o 

dotácie v zmysle možností a platných pravidiel.
Doposiaľ boli predložené nasledovné žiadosti o dotá-

cie :
• Futbalový klub INTERNACIONÁLI BARCA
• Rodinné centrum STONOŽKA
• O. Z. Detská železnica Košice
Miestne zastupiteľstvo vzalo informáciu na vedomie.
Programový rozpočet na rok 2015
Pri tvorbe návrhu programového rozpočtu vychádza-

me z rámcového Plánu hospodársko-sociálneho rozvoja 
mestskej časti Košice - Barca, ktorý bol schválený v roku 
2011 Miestnym zastupiteľstvom mestskej časti Košice – 
Barca. 

Návrh rozpočtu je už siedmy rok zostavený ako prog-
ramový t.j. zdôrazňujúci vzťah medzi rozpočtovými výdav-
kami a očakávanými výstupmi a výsledkami realizovaných 
rozpočtových programov a aktivít. Programová štruktúra 
pre rok 2015 vo svojom základnom členení na úrovni 
programov a podprogramov korešponduje so štatistickou 
klasifi káciou výdavkov verejnej správy v záujme prepoje-
nia účtovných hľadísk s rozpočtovými zohľadňujúc špecifi -
ká zámerov a cieľov mestskej časti..

Rozpočet na rok 2015 je zostavený ako vyrovnaný 
v celkovej hodnote 587 050 €, bežné výdavky 485 960 €, 
kapitálové výdavky 32 461 €, splátky úverov 68 629 €. 

Rozpočet vychádza zo skutočného plnenia príjmov 
a čerpania výdavkov k 31.12.2014 a z východiskových 
údajov vo vzťahu k vstupom pre mestské časti v oblasti po-
dielových daní. Rozpočty pre roky 2016 a 2017 sú navrho-
vané taktiež ako vyrovnané.

Mesto pre rok 2015 upustilo z určovania podielových 
daní v absolútnom celkovom vyjadrení, ale po prepočte 
obyvateľov k 1.1.2014 vychádzalo zo štatistickej úrovne 
obyvateľov Košíc a príslušných mestských časti s tým, že 
pre rok 2015 k danému prepočtu pridalo 1,5 €. Napriek 
tomuto výpočtu u 6 mestských častí došlo k poklesu výšky 
podielových daní, osobitne pre Barcu to predstavuje abso-
lútny pokles o 15,1 tis. € (najviac z mestských častí, u ďal-
ších je to menší pokles, stagnácia, resp. nárast). 

Predmetná situácia - pokles vyplýva zo skutočnosti, 
že mestu ako celku vzrástli obyvatelia, pričom v mestskej 
časti aj pri miernom náraste došlo k relatívnemu poklesu 
z dôvodu, že došlo k zmene obyvateľov vo VIA LUX, resp. 
ich trvalý pobyt, pričom aj viacerí noví obyvatelia mestskej 
časti nie sú prihlásení na trvalý pobyt. 

V predloženom návrhu je zakomponovaná základná 
účelová dotácia mesta Košice v objeme 10 tis. eur - miest-
nym zastupiteľstvom bol schválený účel 5 000 € na vý stav-
bu amfi teátra a 5000 € na prístavbu technickej budovy. 

Realizácia ďalších investičných akcií bude závisieť od 
získaných fi nančných zdrojov v priebehu roka, čo bude 
riešené prípadnými úpravami rozpočtu. V priebehu roka 
budú opätovne predkladané požiadavky na dotácie resp. 
na prefi nancovanie cez mesto Košice či rôzne nadácie 
a ministerstvá. V spolupráci s mestom Košice chceme riešiť 
aj realizáciu cyklochodníka a s tým súvisiace úpravy na 
„Čapaši“ a predpokladáme spoločnú aktivitu – predĺženie 
komunikácie Pri železničnej stanici k malej radovke. 

Výdavková časť rozpočtu obsahuje zapracované pros-
triedky na investičné akcie resp. stavebné úpravy a projek-
ty podľa zámerov investičného plánu a opráv. 

Z rokovaní
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O Barci pri Košiciach sú písomné doklady už z ob-
dobia pred tatárskym vpádom, čo svedčí, že Barca bola 
už vtedy vyvinutá a dôležitá dedina.

Prvý raz sa spomína vo varadínskom registri k roku 
1215 n. l. , keď sa uvádza aj so starou dedinou  Saka , 
s neskorším názvom Nádošťom , v súčasnosti ako obec 
Trstené nad Hornádom. Varadínsky register sa neza-
choval až po naše časy v origináli , ale zachoval sa len 
tlačený exemplár vydaný prvý raz tlačou v Kluži roku 
1550 n. l.

Druhý raz sa Barca spomína v listine jágerskej kapi-
tuly z roku 1230 n. l. viac známej pod názvom lubinská 
listina, ako dôkaz prvej písomnej zmienky o Košiciach. 
Vtedy sa uvádza Barca ako dedina a súčasne aj s ňou aj 
dedina Košice (villa Cassa).

V lubinskej listine sa okrem iného uvádza, že chotár 
Lebeňa siahal na západ až ku veľkej ceste, ktorá pri-

chádza cez rieku Myslavu (venit ad magnom viam, que 
veniens de Barca transit aquam Mysloa).

V súčasnosti tvorí toto miesto križovatku Barčian-
skej a Abovskej ulice v Barci, kde sa nachádza aj čias-
točne odkanalizovaný Mlynský potok, pôvodne išlo o 
staré koryto rieky Myslava a tiež o územnú hranicu 
medzi Košicami a Barcou.

Pri opise chotára predávanej čiastky Lebeň ide 
o územie na pravej strane Hornádu medzi mestský-
mi časťami Košíc Barca a Krásna nad Hornádom. Na 
obvode tejto zeme  existovali už dediny Myslava (villa 
Mysloa), Barca (de Barca), Košice (villa Cassa) a ako 
osídlená zem vystupuje vtedy aj predávaná zem Lebeň 
(Libona).

Medzi Barcou a Košicami bolo vtedy  ešte aj úze-
mie terra Keseru, o ktorom sa však neuvádza, či už bolo 
osídlené. Bol to prechodný názov podľa vtedajšieho 

majiteľa zeme, pravdepodobne maďarského pôvodu. 
To nasvedčuje, že jednotlivci maďarského pôvodu sa 
dostali do oblasti Košíc už aj v období pred tatárskym 
vpádom. Dnes územie „ terra Keseru „ je identické s 
územím miestnej časti mestskej časti Barca zvanej Nový 
Jarek.                                                 Ing. Ladislav Falat

Použitý zdroj: Branislav Varsik, 
Osídlenie košickej kotliny I.   (1964)

Rozsah uvažovaných technických prác a investičných zá-
merov v roku 2015 bude výslovne záležať od zabezpečenia 
príjmov, a to tak z úrovne mesta Košice, ako aj z úrovne pred-
kladaných žiadostí o dotácie (február, marec) z úrovne nadácií 
a ministerstiev.

Následne voľné zdroje v ďalších rokoch presúvame do 
oblasti údržby verejných priestranstiev a opráv komunikácií a 
chodníkov. 

Pre rok 2015 uvažujeme s vyššími výdavkami v rámci pro-
pagácie, prezentácie, tlačových služieb a kultúrnych služieb 
v súvislosti oslavami 800. výročia prvej písomnej zmienky o 
Barci.

Bilancia bežného rozpočtu je viacročne zostavená ako 
prebytková, pričom prebytok bežného rozpočtu navrhujeme 
použiť na investičné výdavky resp. na krytie výdavkových fi -
nančných operácií – dohodnuté pravidelné splátky úverov a 
znižovanie dlhovej zaťaženosti mestskej časti, čo je naďalej pri-

oritou mestskej časti v rámci programového rozpočtu. Miestne 
zastupiteľstvo po rozprave rozpočet na rok 2015 jednomyseľne 
schválilo.

Personálne obsadenie komisií MZ
K dôležitým bodom rokovania patrilo aj personálne ob-

sadenie komisií z radov poslancov i neposlancov. Kandidátov 
do komisií z radov neposlancov bolo ďaleko viac, no po pre-
rokovaní návrhov na osobitnom stretnutí predsedov komisií a 
ostatných poslancov bolo schválené nasledovné zloženie komi-
sií, Imrich Buľko predniesol zoznam kandidátov na zaradenie 
komisií :

• Komisia výstavby, územného plánu, životného pro-
stredia, regionálneho rozvoja, verejného poriadku, poľno-
hospodárskeho a vodného hospodárstva - predseda - Imrich 
Buľko; členovia - poslanci: Marián Kačmár, Jarmila Kunová, 
Marek Rusnák, Ing. Ivo Čabra MBA; členovia - neposlanci: Fran-
tišek Balogh, Ondrej Juhás, Ing. Tomáš Krajňák, Ondrej Pačut.

• Zriadená samostatne Komisia bytová - predsedníčka Ku-
nová Jarmila, členovia len z poslancov, a to

Antal Daniel, Ing., Buľko Imrich, Ivo Čabra, Ing. MBA, Kač-
már Marián, Pracko Dušan a Rusnák Marek

• Komisia fi nančná, správy majetku, obchodu, služieb 
a cestovného ruchu - predseda Dušan Pracko, členovia - po-
slanci : Imrich Buľko, Ing. Daniel Antal

členovia - neposlanci : Ing. Ladislav Falat, Ing. Mária Juhá-
sová, Miloslav Maťaš, Ing. Milan Valent

• Komisia sociálna a zdravotná, pre kultúru, šport, 
klubovú činnosť, cirkvi - predseda Ing. Daniel Antal; členo-
via - poslanci: Ing. Ivo Čabra, MBA, Jarmila Kunová, Dušan 
Pracko; členovia - neposlanci: MUDr. Beáta Buľková, MUDr. 
Diana Ganajová, Mária Krajňáková, Monika Sedláková.

Do školskej rady pri ZŠ Abovská boli zvolení poslanci Ma-
rian Kačmár a Dušan Pracko, do školskej rady pri MŠ Hečkova 
bol zvolený poslanec Marian Kačmár.

Ďakujem za dôveru. Nesklamem vás.

Začalo sa nové volebné obdobie a ja som veľmi rád, že 
môžem pokračovať v poslaneckej práci vďaka dôvere voličov, 
za ktorú všetkým, ktorí mi dali svoje hlasy, veľmi pekne ďa-
kujem. Zároveň využívam túto možnosť, aby som ubezpečil 
všetkých Barčanov, že tak ako doteraz, budem aj naďalej 
pracovať v prospech našej mestskej časti. Budem pokračovať 
v aktívnom dialógu s obyvateľmi Barce a urobím maximum, 
aby som pomohol vyriešiť ich problémy a splniť ich požia-
davky.

Myslím, že po zmene počtu poslancov v miestnom za-
stupiteľstve a ich znížením na sedem, dokážeme aj vďaka 

dohode so starostom Barce efektívnejšie a intenzívnejšie 
spolupracovať, k čomu bezpochyby môžu prispieť aj častejšie 
pracovné stretnutia a plynulejšie priebehy zasadnutí miest-
neho zastupiteľstva. Za seba môžem povedať, že na mojich 
prioritách, s ktorými som osobne aj verejne oboznámil Bar-
čanov pred komunálnymi voľbami, sa nič nemení. Ostávam 
im aj naďalej verný a budem sa usilovať, aby sme sa všetci 
cítili lepšie v krajšej Barci. 

Stal som sa predsedom Sociálnej, kultúrnej, športovej 
a cirkevnej komisie pri Miestnom zastupiteľstve v Barci a ve-
rím, že z tejto pozície dokážem zabezpečiť, aby Barca žila 
čulým a pestrým kultúrnym a športovým životom a dôstojne 
si pripomenula 800. výročie založenia Barce, ktoré pripadá 

na tento rok. Zodpovedne a aktívne budem pristupovať aj 
k výkonu pozície predsedu Komisie na ochranu verejného 
záujmu a na prešetrovanie sťažností pri Miestnom zastupi-
teľstve v Barci. Uvedomujem si, aké je dôležité, aby si ve-
rejní funkcionári plnili svoje povinnosti vo vzťahu k zákonu 
o ochrane verejného záujmu a aké je dôležité, aby občania 
Barce boli presvedčení o tom, že ich sťažnosťami sa kompe-
tentní zaoberajú s plnou vážnosťou a profesionalitou. 

Vážim si mandát poslanca Miestneho zastupiteľstva 
v Barci i dôveru Barčanov, vďaka ktorej som ho získal. Mojím 
hlavným cieľom je, nesklamať a pomôcť. 

Daniel Antal

Zároveň predstavujeme poslancov MZ, ktorí budú pracovať v tomto volebnom období :

Daniel Antal, Ing. Imrich Buľko Ivo Čabra, Ing. MBA Marián Kačmár Dušan Pracko Jarmila Kunová Marek Rusnák

Z rokovaní
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Kvalita života nás seniorov závisí od rôznych 
faktorov. Napríklad fyzické zdravie, intenzívne 
prezívanie duchovného a náboženského života 
ako aj pozitívne prijatie vlastného starnutia.

Niektoré z týchto faktorov môžeme ovplyv-
niť aj vlastným úsilím.

My to ovplyvňujeme tým, že sa spolu stretá-
vame 2 x mesačne, podľa vopred vypracované-
ho plánu klubových stretnutí, ktoré poriadame 
v našom klube.

Uplynulý rok sa niesol v znamení Sedembo-
lestnej P. Márii, čo sme si pripomínali po cely 
rok.

Vo februári sme oslávili 10.vyrocie založenia 
nášho klubu. Slávnostné posedenie sme mali 
v spoločenskej sále nášho kaštieľa. Medzi nami 
sme privítali vzácnych hosti, hlavne zakladate-
ľov nášho klubu. O tejto krásnej akcii sme už 
informovali v Barčianskom súčasníku.

Každé stretnutie bolo niečím iné, pripo-
menuli sme si aj históriu, fašiangov a všetkých 
sviatkov, ktoré boli v tomto roku.

MDŽ sme oslávili v kultúrnom dome, kde 
oslavu pre nás pripravil p. Mgr. Sidor, mestsky 
poslanec. V Spoločenskom pavilóne si nás pri 
tejto príležitosti uctil aj pán primátor Mudr. Raši.

Z príležitosti svätorečenia 
sv. Otca Jana Pavla II. sme sa 
zúčastnili sprievodu k soche sv. 
Otca.

V máji sme oslávili Deň ma-
tiek, spojenú s výstavkou ruč-
ných prac, spolu s klubom KDH.

Aj v uplynulom roku sme 
v našom krásnom parku prežili 
prijemne posedenie pri ope-
kačke, ktorú sme spojili s kví-
zom o pekne ceny, na ktoré 
nám prispeli naši sponzori. Cez 
leto sme sa boli okúpať a to 
v termálnych vodách v blízkom 
Miskolci - Tapolca.

V mesiaci septembri sme boli pozdraviť našu 
Sedembolestnú Pannu Máriu na Košickej kalvá-
rii a zúčastnili sme sa aj púti na Levočskú horu.

Návrat z Levočskej hory sme spojili s krátkou 
zastávkou za účelom prehliadky centra Levoče.

Zaver našej pute, spojenej s výletom, patril 
návšteve Spišskej kapituly, kde nás zaujala pre-
hliadka historickej katedrály sv. Martina.

V tom istom mesiaci sme sa zúčastnili, vy-
sviacky kláštora Panny Márie Karmelskej a sv. 
Jozefa v obci Lorinčík.

Pri príležitosti mesiaca úcty k star-
ším, na pozvanie pána primátora MUDr. 
R. Rašiho, sme v kultúrparku mali sláv-
nostné posedenie. Pri tej istej príležitosti, 
sme mali kultúrny program aj v Spolo-
čenskom pavilóne, kde nášmu klubu 
bolo udelene ocenenie z príležitosti 10. 
výročia založenia klubu.

Počas roka sme si pripomínali okrúh-
le výročia našich členov a to gratuláci-
ou, malou pozornosťou a samozrejme 
pekným spevom. Podľa možnosti sme 
pomáhali a navštevovali naše choré 
a prestárle členky.

V rámci katechézy, sme mali pred-
nášky na rôzne témy a to zo života v 
našej cirkvi ako aj k aktuálnym témam. 
To všetko veľmi fundovane nám pre-
zentoval nás člen p. Ing. Lukáč. V rám-
ci kultúrnych aktivít nášho klubu sme 
spoločné navštívili predstavenie operety 

Grófka Marica, v Statnom divadle v Košiciach. 
V nasej knižnici sme sa zúčastnili na besede so 
spisovateľkou Števou Opremčakovou, ktorá 
nám prezentovala svoj román , Židovská krv, 
z prostredia Košíc a okolia.

Pri príležitosti Dňa matiek a otcov, k mesia-
cu úcty k starším a pri návšteve Mikuláša boli 
naši členovia obdarovaní sladkou pozornosťou. 
Zaver roka sme spoločne ukončili slávnostným 
posedením v kultúrnom dome. Spoločne sme 
si zaspievali najkrajšiu vianočnú pieseň Tichú 
noc a spoločnou modlitbou sme sa poďakova-
li Pánu Bohu za všetky milosti, ktoré nám boli 
udelene. Svojou návštevou na tomto posedení 
nás poctil aj náš duchovný otec Mgr. Jozef Vi-
honský a o náladu svojou harmonikou sa nám 
postaral nás priateľ z Myslavy Ferko Sabol.

Predsedníčka samosprávy, sa pravidelne zú-
častňovala, stretnutí Rady seniorov a naši členo-
via sa priebežne zúčastňovali jej akcii. Niektoré 
som už spomenula v tomto článku. V priebe-
hu roka sme nezabudli ani na tých, čo žiaľ už 
opustili naše rady.

Boli to ďalší traja z nás, ktorých sme odpre-
vadili na ich poslednej pozemskej puti.

 Na zaver sa chcem poďakovať nášmu 
sponzorovi Mgr. Igorovi Sidorovi, za jeho spon-
zorsky príspevok pre náš klub. Teší nás, že sme 
naším členom mohli dopriať krásne akcie. Za to 
všetko ďakujeme aj všetkým ostatným, ktorým 
leží na srdci neľahká jeseň života našich seni-
orov, pracovníčkam Miestneho úradu, poslan-

com a pánu starostovi F. Krištofovi , 
hlavne za priestory, ktoré

mame k dispozícii pre naše 
stretnutia. Vďaka patri aj všetkým 
členom samosprávy za ich prácu a 
obetavosť pri rôznych akciách, ako 
aj všetkým aktívnym členom, kto-
rí sa pravidelne zúčastňujú našich 
stretnutí.

Helena Antalová
predseda samosprávy
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Spomienky 
na Vianoce

Pred nami sú sviatky jari, Veľká noc, a až teraz si uvedo-
mujeme, ako ten čas rýchlo letí, hlavne teraz, keď sa na veľ-
konočné sviatky chystáme. Predsa však len ešte pohľad na 
vianočnú atmosféru vo VIA LUX, kde si obyvatelia pripravili 
program, na ktorom sa zúčastnila aj časť samosprávy obce. 
Barca pod stromček zabezpečila vianočné darčeky, ktoré budú 
slúžiť na klubovú činnosť obyvateľov domova po celý rok.

Vezmem do prenájmu ornú pôdu vlastníkov, ktorí 
nemajú uzatvorené nájomné zmluvy s inými orga-
nizáciali alebo samostatne hospodáriacími roľníkmi, 
prípadne nájomné zmluvy končia. Výška nájomného 
po vzájomnej dohode, možnosť výplaty nájomného 
dopredu za obdobie nájmu. 

Bližšie informácie 
na telefónnom čísle 0948 382 781 alebo

mail: maros.kuruc@azet.sk.

Prenájom 
ornej pôdy

Sú zdravé, chutné a všetky pod 50 kalórií – môžete si na nich pochutná-
vať od rána do večera a určite nepriberiete ani gram! Ktoré sú to?

Chcete schudnúť? Stavte na 10 chutných potravín, ktoré nemajú takmer 
žiadne kalórie.

■ PARADAJKY
Tvorí ich vo veľkej miere voda a preto sú, čo sa týka množstva 

kalórií, absolútnym číslom 1. Jedna paradajka má približne 10 
kcal.

■ PAPRIKA
So svojimi 35 kalóriami je jedna pekná paprika vynikajúcim 

kúskom na zahryznutie. A pretože obsahuje aj výnimočne veľké 
množstvo vitamínu C, ešte dokonca aj naštartuje metabolizmus 
a spaľovanie tukových vankúšikov.

■ MALINY
Hrsť tohto výrazného ovocia s neopakovateľnou chuťou je 

s 34 kcal totálna formujúca bomba pre našu postavu. 
Dajte si a presvedčte sa.

■ GRAPEFRUIT
Je horký a pôsobí s jeho 45 kcal nielen zoštíhľujúco, ale vďaka 

obsahu horkých látok je to aj vynikajúci aperitív, ktorý urýchľuje 
trávenie.

■ UHORKA
Aj tento zelený plod obsahuje zväčša vodu – až 95 %. Preto je 

priam ideálnym pokrmom pri zhadzovaní kilogramov. Skvelo 
zaplní žalúdok a zasýti.

■ ŠPENÁT
Jedna bežná porcia (cca 250g) má iba 50 kcal. Vďaka účinným 

látkam pomáha pri trávení a odvodňuje.
■ KNÄCKEBROTT
Dodáva telu balastné látky a minimum kalórií (iba 36 kcal 

na jeden plátok). Podporuje formovanie postavy a výborne 
chutí s nízkokalorickou nátierkou z tvarohu a rajčinou.

■ REĎKOVKY
Sú plné stopových prvkov, ktoré pozitívne ovplyvňujú trávenie. Ba-

lastné látky zasa spôsobujú, že po zjedení sa cítime dlho sýto. 
100 g má asi 15 kcal.

■ CUKINA
Napriek nízkemu obsahu kalórií (v 100 g je len 21 kcal) dodáva 

telu potrebnú energiu a vitalitu.
■ KYSLÁ KAPUSTA
So 17 kcal na 100 g je ozajstnou hviezdou pre našu postavu. 

Megadávka vitamínu C je turbo štartérom metabolizmu.
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Kontajner 
č. 1

Hečkova 14 - pri parčíku 26.03. - 02.04. Kontajner 
č. 2

Hraničná-chodník pri Kultúrnom dome 26.03. - 02.04.

Kontajner 
č. 1

Fándlyho - Pokojná 30.04. - 07.05. Kontajner 
č. 2

Medená - parkovisko pri ihrisku 30.04. - 07.05.

Kontajner 
č. 1

Borodáčova ulica -parkovisko 28.05. - 04.06. Kontajner 
č. 2

Turnianska - zeleň pri ohnisku 28.05. - 04.06.

Kontajner 
č. 1

Ulica Pri pošte - Zborovjanova 25.06. - 02.07. Kontajner 
č. 2

Svetlá pusta 25.06. - 02.07.

Kontajner 
č. 1

Kubíkova - Pri vagovni - zeleň 23.07. - 30.07. Kontajner 
č. 2

Čkalovova - zeleň pri trafostanici - 
Radlinského

23.07. - 30.07.

Kontajner 
č. 1

Hraničná - Ovocná    chodník 20.08. - 27.08. Kontajner 
č. 2

Ulica Timravy - oproti ul. Kostrovej 20.08. - 27.08.

Kontajner 
č. 1

Abovská - chodník-zeleň oproti Bistru 17.09. - 24.09. Kontajner 
č. 2

Svetlá - zeleň pri Poničanovej 17.09. - 24.09.

Kontajner 
č. 1

Hečkova 14 - pri parčíku 15.10. - 22.10. Kontajner 
č. 2

Hraničná-chodník pri Kultúrnom dome 15.10. - 22.10.

Kontajner 
č. 1

Medená - parkovisko pri ihrisku 12.11. - 19.11. Kontajner 
č. 2

Ulica Timravy - oproti ul. Horovovej 12.11. - 19.11.

Do veľkokapacitných kontajnerov prosíme nedávajte konáre a zelený odpad!
V prípade, že máte väčšie množstvo konárov z orezov, oznámte to na miestny úrad a dohodneme postup likvidácie.

Toto počúvam často. V našej mestskej časti 
máme dosť verejných priestorov aj so zeleňou, 
ktorú mestská časť udržiava, či zeleň alebo chod-
níky vedľa rodinných domov. Nemám nič proti 
psom – sú to zvieratá, ktoré majú svoje potre-
by. No prečo musíme znášať nezodpovednosť, 
či dokonca drzosť majiteľov psov - miláčikov, 
ktorí bez kúska hanby výkaly po svojich psoch 
nechajú na verejnom priestranstve, v tráve, na 
chodníku. Pritom zákon jasne prikazuje majite-
ľom či sprievodcom psov, tieto výkaly zobrať do 
sáčkov a hodiť do odpadu. Nie je to  určite nič 
príjemné, no je to zákon. Prečo potom nenechá 
vykadiť svojho miláčika doma na svojom dvore, 

ale ide na verejné priestory. Nehovoriac o tom, 
že v týchto priestoroch sa pohybujú deti, idete 
na prechádzku, napr.pri Myslavskom potoku, na 
Timravy, Čkalovovej, Hečkovej, pri parku ... Je 
problém mať sáčky pri sebe ak idete so psom? 
Myslíte si, že je príjemné stúpiť na prechádzke 
do výkalu? Alebo ak kosíte, je príjemné zachytiť 
takýto výkal strunovou kosačkou? 

Nemôžeme sa sťažovať, že nemáme v Barci 
„venčovisko“ - aj daň pre chov psov v rodinnom 
dome je z toho dôvodu iná a gestorom je mesto 
Košice.

Netreba sa urážať, hnevať, treba si len plniť 
zákonnú povinnosť vo veci upratania výkalov po 
vlastnom psovi, a to či má vidí sused alebo nie. 
Je to triviálna povinnosť, ak ste so psom na pre-
chádzke. Použitý sáčok patrí do bežného komu-
nálneho odpadu. Myslím, že tí, ktorí čítajú tieto 
riadky vedia, že sa ich to týka a stačí urobiť len 
základnú zákonom stanovenú činnosť, nehovo-
riac o kvalite životného prostredia a slušnosti,

Fk

Barčianska
kvapka 
pokračuje

MS SČK a starosta MČ Košice – Barca Vás 
opäť pozýva na odber krvi, ktorý sa uskutoční 
v pondelok 25, mája 2015 v čase od 7,15 do 
10,15 hod.v kultúrnom dome na Barčianskej 
ulici 31. 

Každý darca si musí so sebou priniesť ob-
čiansky preukaz, preukaz darcu krvi a preukaz 
poistenca.

Pred odberom si môže dať ľahké raňajky 
a je potrebné piť dostatok tekutín. Nie je po-
trebné byť nalačno. Občerstvenie je zabezpe-
čené aj po odbere krvi. Alkohol v deň odberu 
neužívajte!

Tešíme sa na stretnutie s Vami a ďakujeme 
Vám v mene všetkých, ktorým Vaša krv po-
môže.

Harmonogram vyloženia kontajnerov v Barci v roku 2015
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Cvičíme každý pondelok, stredu a piatok 
vo FITNESS CLUB AQUA.
Rezervácie trampolín: 
www.moldava.onlinefit.sk
Kontakt:  
0917 909 837
www.facebook.com/jumpingbarca

Vážení majitelia/chovatelia
mačiek a kocúrov.

Radi by sme Vám touto cestou dali do pozornosti zaujíma-

vú ponuku. Počas celého mesiaca apríl Vám po-
skytneme zľavu na kastráciu/sterilizáciu vyššie 

menovaných druhov domácich miláčikov. Uvedená zľava 

je poskytnutá na celý operačný balík - t. j. veterinárne 

úkony a spotrebný materiál. Spomínaná akcia platí len pre 

obyvateľov Barce a Šebastoviec. 

Bližšie informácie dostanete
priamo vo veterinárnej ambulancii alebo 
na telefónnych číslach 
0907 573 145 alebo 0904 676 566

Akcia apríl

Barca

1. Ukončite nezdravé vzťahy
Niektorí ľudia nie sú vo vašom okolí na to, aby vás rozveselili a po-

vzbudili, ale aby vám vysali všetku energiu. Neustále sa sťažujú, ťahajú 
vás do problémov, jednostranne vás využívajú alebo vám robia pod-
razy za chrbtom. Ak do vášho života neprinášajú nič pozitívne, jedno-
ducho váš kontakt ukončite alebo obmedzte len na nevyhnutné veci.

2. Nájdite si v práci priority
A urobte si v nej poriadok. Nemusíte predsa stihnúť všetko, za-

merajte sa najmä na to, čo je dôležité najmä pre vás osobne a pre 
pozdvihnutie vašej kariéry. Taktiež sa ju naučte správne rozdeliť počas 
dňa. Začínajte vždy tými náročnejšími vecami a ako vám bude energia 
ubúdať, nechajte si už len tie príjemnejšie úlohy.

3. Zorganizujte si čas
Ako je možné, že niekto stihne iba chodiť do práce a starať sa o do-

mácnosť a iný si dokáže užiť aj dostatok voľného času? Jednoducho sa 
naučil svoj deň poriadne zorganizovať. Prísnejšia disciplína vám umož-
ní mať aj dostatok voľna, zájsť na kultúru,  do prírody alebo sa stretnúť 
s priateľmi. Premyslite si, čo sa dá robiť jednoduchšie a za kratší čas, 
aby ste dokázali nájsť ten správny pomer medzi zábavou a prácou.

4. Zastavte odkladanie “na zajtra”
Práve tým  zabijete najviac času z vášho života. Pokiaľ si budete 

odkladať nevyhnutné veci, zabijete deň úplnými zbytočnosťami a ne-
budete ani oddýchnutí a nebudete mať ani nič hotové. Snažte sa preto 
od seba na ten čas odpojiť všetko, čo vás rozptyľuje a taktiež si vy-
myslite nejaké motivačné odmeny, za rýchlejšie splnenie pracovných 
cieľov.

5. Rozumne využite váš voľný čas
Nezabíjajte ho len polyhovaním a sledovaním televízie. Takto si vy-

plňte len niektoré voľné dni. Zvyšok času rozdeľte medzi pohybové 
aktivity, výlety, potešenia, umenie, rodinu a stretnutia s priateľmi. Tak-
tiež nezabúdajte aj na dodatočné vzdelanie, ktoré vám môže pomôcť 
v práci.

6. Nerobte nič, čo je vám proti srsti
I keď sa často vyhovárate, naozaj sa to dá. Buďte len zásadovejší 

a naučte sa povedať, keď sa vám niečo nepáči. Život je predsa krátky 
na to, aby ste si ho znechucovali niečim, čo nemáte radi. Takže pokoj-
ne odmietnite pár nadčasov, ak nenávidíte žehlenie, nájdite si niekoho 
na výpomoc, v kuchyni netrávte toľko času a naučte sa radšej rýchle 
recepty a nenavštevujte dookola miesta, ktoré neznášate, len aby ste 
urobili partnerovi radosť.

7. Dostatočne sa vyspite
Sedem až osem hodín spánku je naozaj ideálny čas. Uvedomte si, 

že ak budete permanentne nevyspatí a neoddýchnutí, veľa toho počas 
dňa nezvládnete. Namiesto toho choďte do postele včas a aj nestihnu-
té povinnosti urobte ráno podstatne rýchlejšie.

8. Dajte si realistické ciele
Pochopte, čo je vaše maximum a podľa toho sa riaďte. Nemôže-

te snívať o tom, ako budete pracovať pre medzinárodnú fi rmu, keď 
sú vaše cudzie jazyky na mizernej úrovni. Ak nemáte na konte tisíce, 
nemôžete snívať ani o obrovskom dome. Dajte si preto pozor, aby 
vás takéto stavanie vzdušných zámkov nedemotivovalo a nepôsobilo 
deštruktívne.



11

Referendum 2015

Za celú Slovenskú republiku sa v referende zúčastnilo 944 674 občanov, čo je 21,41, účasť v Košiciach predstavovala 17,52 %.

Účasť Barčanov v referende dňa 7. 2. 2015

okrsok č. 1 okrsok č. 2 okrsok č. 3 Spolu
Abovská 32 Barčianska 31 Abovská 32 Barca

Počet oprávnených voličov 1074 833 896 2803
Počet vydaných hl. lístkov 330 225 255 810
Počet odovzdaných platných lístkov 324 224 254 802
1. otázka - áno 313 219 241 773
2. otázka - áno 298 209 233 740
3. otázka - áno 283 204 234 721

Účasť na hlasovaní v % 30,73% 27,01% 28,46% 28,90%

Číslo dreviny Názov dreviny: Latinský / Slovenský Meno adoptívneho rodiča
450 Picea omorika / Smrek omorikový Ing. Ivan Timko
456 Fagus sylvatica ´Purpurea´ / Buk lesný MUDr. Richard Raši, Phd., MPH
457 Fagus sylvatica ´Purpurea´ / Buk lesný MUDr. Richard Raši, Phd., MPH
458 Quercus rubra / Dub červený Kristián Kravčik
461 Ginkgo biloba / Ginko dvojlaločné Letisko Košice - Airport Košice, a.s.
463 Platanus x acerifolia / Platan javorolistý Letisko Košice - Airport Košice, a.s.

Mesto Košice v spolupráci s mestskými čas-
ťami a Správou mestskej zelene (SMZ) mesta 
Košice zabezpečuje projekt KESA 2013 - Ko-
šická stromová adopcia. Mestská časť v spolu-
práci s Krajským pamiatkovým úradom a SMZ  
zaradila do projektu niekoľko stromov. 

V priebehu novembra v miestnom parku 
bola v rámci tohto projektu zabezpečovaná 
výsadba šiestich stromov Barčianskom parku. 
Ide o tieto stromy  s menami adoptívnych ro-
dičov, ktorí ich výsadbu fi nančne kryli, za čo im 
aj touto cestou ĎAKUJEME

V tomto mesiaci na základe povolenia na vý-
rub stromov, v nadväznosti na odborné posudky 
z hľadiska zdravotného stavu, bezpečnosti, sta-
novenie spoločenskej hodnoty a spracovaného 
plánu náhradnej výsadby boli vykonané výruby 
a orezy v parku. Zároveň boli uskutočnené aj 
následné výsadby, v ktorých budeme ďalej po-
kračovať. 

Za časť nové stromov v Barčianskom parku, 
a to 2x Picea pungens – smrek pichľavý, 2x Pinus 
walichiana – borovica himalájska, 1x Abies kore-
ana – jedľa kórejská ďakujeme pani Ing. Marie 
Fritzovej zo Záhradníctva ROYAL GARDEN, 
Barčianska 137, 040 17  Košice – Barca.

Samozrejme, ak by mal niekto prispieť 
fi nančne alebo materiálovo do náhradnej 
výsadby v parku,  prípadne zapojiť sa do 
projektu KESA, radi to uvítame. 

Projekt KESA

Je tu jar a s ňou prebiehajúce ošetrovanie stromov, 
orez konárov a kríkov. Konáre pokiaľ nezdrvíte, prí-
padne nevyužijete pri vykurovaní, nedávajte ich prosí-
me do veľkokapacitných kontajnerov pri pravidelných 
zberoch, ani ich nevynášajte na verejné priestranstvá. 

Pokiaľ máte tých konárov viac, zhromaždite ich 

na vhodné miesto, dajte vedieť na miestny úrad a my 
postupne pristavíme krátkodobo vlečku, na ktorú mô-
žete naložiť konáre. Mestská časť zabezpečí ich likvi-
dáciu cez kompostáreň.

V priebehu marca sme zabezpečovali orez stromov 
v súčinnosti s Východoslovenskou distribučnou.
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■  Pri jarnom ošetrení jahôd odstránime s trsov staré 
listy a zlikvidujeme ich. 

■  Ak sme maliny neošetrili na jeseň, odstráni-
me z porastu dvojročné vyrodené a slabé jednoročné 
výhonky. Ostatné pretriedime na vzdialenost‘ 0,15 - 
0,30 m. Pri pestovaní malín na drôtenke pomocou rýľa 
odstránime všetky výhonky, ktoré vyrastajú za plochou 
ohraničenou drôtmi. Ak plánujeme ďalšiu výsadbu, mô-
žeme na tento účel využiť odkopky. Pri rodiacich kultiva-
roch skrátime jednoročné výhonky približne na 0,30 m.    

■  Sadenice zelenín prepikírujeme. Pri tom zaštip-
neme korienky a rastlinky presádzame na vzdialenosť 
80 - 100 mm.   

■  Pred sejbou zelenín si upravíme hriadky široké 
1,2 m a chodníky len 0,30 m. Hriadky nerobíme vyso-
ké, aby vel‘mi nepresychali. Ak to je možné chodníky 
nerobíme na tých istých miestach ako v minulom roku. 
Na výsev a výsadbu si pripravíme všetky hriadky, aj tie, 
ktoré budeme vysievať neskôr. Pri neskoršej príprave 
ostanú hrudky, ktoré sa ťažko ubíjajú a semená potom 
zle vzchádzajú. Na výsev si pripravíme dosku širokú asi 
0,3 m a dlhú 1,2 m. Na hriadku nešliapeme, v stope sa 
drží voda, a zelenina nerovnomeme vzchádza.   

■  Dokončíme rezy ovocných stromčekov a kríčkov, 
najmä broskýň, ktoré sme nechali na začiatok kvitnutia. 
Rez stromov v čase kvitnutia nie je vhodný, pretože mô-
žeme poraniť púčiky kvetov. Výhonky napadnuté choro-
bami (múčnatkou) odstrihávame v každom čase.   

■  V apríli už pučia stromy všetkých ovocných dru-
hov. Snažíme sa rýchlo dokončiť výsadbu ovocných 
stromov a práce ako sú smykovanie, nastieľanie pôdy, 
mechanické ošetrenie stromov a pod.   

■  V rámci šetrenia vlahy a boja proti burine na-
stieľame okolo stromov a krov kompost, maštaľný hnoj, 
slamu alebo iný organický materiál. Môžeme zužitkovať 
aj posekaný alebo podrvený odpad po reze stromov. 
Účinná je vrstva s hrúbkou 5 cm.   

■ Nezabúdame na zeleninu, ktorá prezimovala 
v hriadkach. Okopeme ozimný cesnak a cibuľu z jesen-
nej výsadby. Prezimovaný šalát treba okopať, vyjednotiť, 
dosadiť prázdne miesta. 

■  V lete minulého roka zaočkované podpníky 
a preočkované konáre starších ovocných stromov zre-
žeme asi 100 mm nad miestom očkovania, alebo tes-
ne nad očkom. Pri tomto reze nezabúdame na zatretie 
reznej rany. Podpníky, resp. konáre s neujatými očkami 
môžeme preštepiť.   

■  Po jarnom reze stromov, v rámci boja proti cho-
robám a škodcom, odstránime z koruny všetky napad-
nuté časti, mumifi kované plody ovocia z minulého roku, 
múčnatkové výhonky, hniezda mníšky zlatorítky a pod.   

■  V druhej polovici apríla sa rojí mínerka pórová, 
ktorá poškodzuje mladú cibuľku z jesennej výsadby. 

■  Priesady rajčiakov, papriky a zeleru pre májovú 
výsadbu presadíme do debničiek na väčšiu vzdialenosť, 
prípadne stačí, ak ich preriedime pretrhaním.   

■  V tomto termíne sejeme kôpor, saturejku. Asi 
v  polovici mesiaca sejeme majorán a bazalku pod sklo. 
Sú chúlostivé na chlad a do voľnej pôdy sa sejú v druhej 
polovici mája.   

■  Aby sme v záhradke mali stále široký sortiment 
zeleniny, vysievame postupne skoré hlúboviny (aj na 
predpestovanie sadencov) teraz už von na hriadku. 
Takto preklenieme obdobie medzi skorou a neskorou 
zeleninou. 

■  Rebarboru sadíme na vzdialenosť 1 m, stačia 1 
až 2 kusy, špargľu (10 ks) na vzdialenosť 1,2m a v rade 
na 0,4 až 0,6m.   

■  Vysádzame ruže, okrasné dreviny a živé ploty. Po 
vysadení výhonky skrátime a rastlinu výdatne zalejeme, 
aby sa pôda prilepila na jemné korienky.   

■  Počas celého apríla možno vysádzať ihličnaté 
dreviny, rododendrony a iné vždyzelené rastliny.   

■  Izbové kvetiny intenzívne zalievame a končí-
me ich presádzanie. V prípade potreby ich skracujeme 
a  zmladzujeme.   

■  Ešte stále môžeme preštepovať hybridové vini-
čové kry odrodami ušľachtilého viniča. Vrúbľujeme do 
rázštepu tesne nad zemou. Naštepený kmeň zahrnieme 
dočasne zeminou, aby nevysychal.     

■  Apríl je mesiacom štepenia a preštepovania 
ovocných stromov. V tomto období sa kôra dobre odde-
ľuje, môžeme štepiť aj za kôru. Je to jednoduchý spôsob, 
vhodný najmä pre začiatočníkov. Jadroviny môžeme šte-
piť aj v období kvitnutia, musíme mať však pripravené 
vrúble, ktoré nie sú vypučané.  

■  Na zrezaných štepencoch vyslepujeme nežiadú-
ce očká a výhonky.   

■  Prestrihávame tohtoročné letorasty na kvitnúcich 
kríkoch. Aby nádherne zakvitli, musia byť čo najskôr od-
rezané.  

■  V druhej polovici apríla začíname pripravovať 
priesady hlúbovín na letný, jesenný zber a zimné usklad-
nenie. Na výsevnú hriadku, prípadne do pareniska vysie-
vame poloneskoré a neskoré odrody kapusty, kalerábu, 
kelu, brokolice, karfi olu. V riadkoch sejeme husto, aby 
bola priesada silná.  

■  V polovici mesiaca vysadíme predklíčené skoré 

zemiaky,  s hľuzami manipulujeme opatrne, aby sme ne-
polámali klíčky. 

■  Priesady teplomilných zelenín cez noc chránime 
rohožami, cez deň vetráme, ničíme burinu, polievame, 
pripravujeme ich na výsadbu v budúcom mesiaci.  

■  V apríli ešte nie sú problémy s ochranou zeleniny 
proti chorobám a škodcom. 

■  V apríli vysievame cibuľu na dopestovanie cibuľky 
sadzačky Vysievame podstatne hustejšie ako cibuľu na 
konzum. Pri veľkej hustote narastú drobné cibuľky a vňať 
skôr odumiera a zasychá.   

■  Ak je sucho, začíname zavlažovať najmä zeleniny 
s krátkym vegetačným obdobím (reďkovky, šalát).

■  Ešte stále je vhodné obdobie na založenie nové-
ho trávnika. Pred vysiatím pozemok zrýľujeme, odstrá-
nime burinu, necháme oddýchnuť. Vysievame 35 - 55 
g/m2.

■  Začíname vrúbľovať podpníky jabloní, hrušiek a 
dúl - jadroviny už majú miazgu. Môžeme preštepovať 
aj staršie jadroviny zlepšenými odrodami. Najvhodnej-
šie obdobie na vrúbľovanie je masový nástup kvitnutia 
púpavy.  

■  Koncom apríla začíname okopávať na jar vysia-
te zeleniny. Značkovacie plodiny ukazujú, kde sú riadky 
mrkvy, petržlenu a cibule. Spočiatku, keď je burina malá, 
stačí medzi riadkami potiahnuť ručnou plečkou, neskôr 
musíme niektorú burinu vytrhávať ručne, najmä v blíz-
kosti rastlín. Trváce buriny vynesieme z porastu (pýr, pú-
pavu), ostatné necháme ležať v medzirade. Okopeme aj 
ujaté sadenice hlúbovín a dosadíme ich

■  Koncom apríla môžeme s určitým rizikom zasiať 
aj niektoré teplomilné zeleniny. Napr. fazuľu kríčkovú na 
struky, uhorky šalátové a nakladačky a niekoľko kusov 
zeleru (hustejšie na vňať) a niekoľko rajčiakov skorých 
kultivarov.  

■  Predpestované rajčiaky, papriku a uhorky začína-
me vysádzať do parenísk, fóliovníkov a skleníkov. Pri veľ-
mi skorej výsadbe riskujeme poškodenie rastlín nízkymi 
teplotami alebo nočnými mrazíkmi.  

■  Od polovice apríla je najvhodnejší termín na 
sejbu uhoriek nakladačiek. Skorá sejba alebo prirýchle-
nie predpestovaním priesad môže pomôcť dopestovať 
uhorky bez ohrozenia plesňou uhorkovou. Pri skorej sej-
be na hriadku sa osvedčilo nastieľanie na hriadku čier-
nou fóliou, prípadne pestovanie na zvislej konštrukcii. 


